
Generalforsamling Bibliotekets venner 22. marts 2022 kl. 19 
Afholdes i Orangeriet på biblioteket. 
 
13 fremmødte medlemmer incl. Biblioteks leder. 
6 medlemmer af bestyrelsen 
 
Opstart – kort navne præsentation hele flokken rundt. 
Sang – 546 “En lærke lettede” 
 

1. Valg af dirigent. – Birgitte bliver valgt.  
2. Referent – Annemette. 
3. Birgitte spørger efter stemmetællere, Gertrud og Gynthamelder sig. Afstemning aftales at foregå 

ved håndsoprækning. 
4. Formandens beretning – Lisbeth 

2021 et år i corona, sidste års generalforsamling under åben himmel i regnvejr. Mange fremmødte. 
2. Juni blev de nye sangbøger indviet ved arrangement på Polymeren med Mette Sangegaard. 
Dejlig aften med rigtig godt fremmøde. Fremadrette skal vi overveje om et lydanlæg ville være 
godt. 
Bestyrelses udflugt til Kerteminde, John. Larsen museet og gåtur i Syberg land. 
September – bogskab flyttet til indgangshallen i Årslev Hallen, lidt mørkt hjørne men ellers fin 
placering. Kommer man forbi er man meget velkomne til at supplere i bøgerne. 
Læseklub – fint i gang.  8-10 deltagere. Gode snakke undervejs. 
10. Okt. – blev der afholdt bytte bog café. Næste gang 3. April. 
28. Okt – John Henriksen var forbi – Tarup Davinde nu og i fremtiden. En del betalende gæster 
udefra. De betalende gæster hjælper en smule på økonomien og samtidig giver det en fordel for 
medlemmer der kommer gratis ind til arrangementet. 
 
Birthe – Bibliotekets ledelse. 
Kommunen følger Årslev meget tæt, hvad rør sig osv. Intet er besluttet i forhold til det evt. nye 
biblioteks beliggenhed. 
Opslagstavle med døren med billede og navn på medarbejdere. Medarbejderne veksler mellem 
bibliotekerne. Ny medarbejder pr. 1. April.  
Besøg og udlån – under corona dalende tallet landsdækkende. Heldigvis vender lånerne stille og 
roligt tilbage men er stadig ikke nået tilbage til niveau som fra før corona. 
Bib boksen – gratis ordning hvor man kan bestille en kasse med diverse materialer. Ordning med 
spil, bøger, spil, lydbøger, musik på abn. Så der pakkes en kasse en gang om måneden. Del gerne 
budskabet. 
Skiftende udstilling – sig gerne til hvis I vil låne montre. 
Krea kassen til børn – med nye ting hver måned 
Bogen kommer – service for borgere der af en eller anden årsag ikke har mulighed for selv at 
komme på biblioteket. Mulighed for at få bøgerne bragt hjem og /eller fundet frem på bib. 
Happening på div genbrugsstationer – tuc tuc tager ud og laver reklame. 
Dagpleje og børnehave pakker laves på bestilling 
Diverse bogcaféer. 
Fantasy læseklub for voksne 
August – lydfestival – højtlæsning og live musik. Samt tiltag for børn. 
Live stream - 4. Maj – astronom Ania Andersen. 
Børn – fantasy club 1. Torsdag i måneden. 
Diverse tiltag for de små - Teater og babymusik osv.  
2023 – biblioteket pynter Årslev med æg i samarbejde med husmandsstedet. 



Samarbejde med Tingcentralen – opstarts forhåbentlig i efteråret 
 
2 gange årligt mødes biblioteket og musikskolen med politikerne, næste gang den 25. April. Bib. Får 
lov til at fortælle hvordan hele biblioteksverdene hænger sammen.  
 
Bibliotekerne skal arbejde med læselyst helt fra de små børn. Jo bedre sprog, læselyst, jo lettere 
skolegang, jo bedre uddannelse. 
Legekunst – samarbejde med børnehave, gennem leg og fortælling påvirkes børns leg, fantasi og 
sproglige udvikling.  
 
 
Birgitte spørger til om folk kan få hjælp til eks. Mit id osv. Birthe svarer at det er reelt ikke 
bibliotekets opgave, henviser til borgerservice. Evt. er it medarbejder på Husmandsstedet god til at 
hjælpe. 
 
Formandens beretning godkendes. 
 
 

5. Kasseren (Anne Mette) fremlægger foreningens regnskab til godkendelse. 
Et stille år, knap så medlemmer. 
Stor udgift på højskolesangbøgerne. Husk at booke og låne. 
Derudover udgift til foredraget med John. 
 
Alt for mange udgifter til banken. Gebyrer er steget kraftigt. Bankerne har for mange opgaver ud af 
os i forhold til hvad de får ud af os. Anne Mette har kontaktet flere banker og svaret er det samme 
alle steder.  Se bilag med regnskab. 
 
Forslaget er at der bliver oprettet en separat konto i Anne Mettes bank under navnet Biblovenner. 
Dog kan vi så ikke have CVR nr. CVR nr bruger vi ikke til noget nu. CVR nr bruges stort set kun hvis vi 
skal søge fonde – hvilket vi ikke gør. 
Spørgsmål fra Erik om hvorvidt der er mulighed via kommunen at undgå gebyrer. Anne Mette har 
undersøgt det og det er pt ikke muligt. 
Forslaget er at vi i et par år kører videre uden CVR – hvis vi savner det kan vi altid oprette igen. 
Lovmæssigt er der planer om at lave særregler for små foreninger. 
 
Place 2 book pengene fra de to arrangementer er gået ind på Anne Mettes privat konto. De er 
efterfølgende ført tilbage til biblo konto. De står dermed opført en forkert dato men i sidste ende 
stemmer regnskabet. 
 
Regnskab godkendt. 
 
 

6. Forslag om at opsige CVR nummer for at få en sundere økonomi.  
Enstemmigt vedtaget. 
Anne Mette afmelder CVR snarest muligt. 
 

7. Fastsættelse af kontingent. 
Nuværende 100 kr. pr.husstand - 75 kr. pr. Voksen over 19 år -  25 kr. pr. 13-18 år -  Gratis 0-12 
årige. 
Ingen ændringer. 



- Vedtaget. 
 

8. Valg. Til bestyrelsen Anne Mette Ottesen og Katrine Jacobsen (modtager begge genvalg) 
 
Anne Mette Ottesen og Katrine Jacobsen er valgt til bestyrelsen. 
 

9. På valg til suppleanter Susanne Jakobsgaard (Modtager genvalg) og Annemette Alban (modtager 
genvalg) 
 
Susanne Jakobsgaard og Annemette Alban  er valgt til suppleanter. 
 

10. Valg af revisor. 
- Jane Nissen. 

 
11. Indkomne forslag – ingen indkomne forslag. 

 
12. Eventuelt – Birthe (Medlem) har et forslag som lokal økolog, at få en samtale om bæredygtighed. Vi 

kan ikke bruge flere ressourcer end vi har.  
Erik – 12-14 mennesker har samme skabt en økologisk grøntsagshave. Ibjergvej.  
- Kan de to ting kobles???? 
 
Vi er i gang med at planlægge et arrangement i samarbejde med dansk flygtningehjælp. I efteråret. 
 
Krista – spørger til om der stadig er planer om at biblioteket skal lukke/flytte?  Intet er vedtaget 
endnu. Vi følger udviklingen. 
Lisbeth fortæller at der er planer om midt i maj at tage til Broby for at se det nye 
bibliotek/læringscenter. Dato kommer senere. Alle er velkomne til at deltage. 
 
Birthe/Medlem opfordre til at der skal være en god dialog omkring ønsker til bibliotekets fremtid. 
Så længe intet er besluttet skal dialogen holdes åben. Udflugten til Broby skal ses som en del af 
dialogen. 
Birthe/Bib kommer fra Vejle og Aarhus og fortæller om mange gode erfaringer om kombi 
biblioteker. 
 
Hvad vinder man? Materiale udbudet bliver langt bredere. Samarbejdet styrkes. Mulighed for 
større arrangementer, tilgængeligt lydanlæg osv. Alle får dermed adgang til skolens læringsaktiv. 
Skolebiblioteket benyttes i undervisningen, gruppearbejde osv.  Vigtigt at tænke meget over 
indretning så både voksen borger og skole har rum og ro. 
 
Birthe/medlem – bange for at mange voksne borgere vil vælge et stort fællesbibliotek fra.  
 

Generalforsamlingen afsluttet  og bogbanko går i gang. 
 
 
 
 
 

 
 


